Sporting equality and intense duels at Cremona
Giving all drivers the chance to aim for the podium thanks to the sporting equality offered by this new series, and giving them the same chances of being spotted with identical equipment, are clearly the strong points of the Champions of the Future Academy Program. The first 2024 event at Cremona in Italy confirmed the legitimacy of this new concept by offering races of great intensity. Many of the drivers, both male and female, showed their mettle, promising a thrilling season ahead.
Of the 32 nationalities represented in Italy, 10 were entitled to podium honours and five different national anthems were played on the Cremona circuit. The 'arrive and drive' concept of the Champions of the Future Academy Program played its part perfectly, aided by the professionalism of the partners: Parolin and Kart Republic for the chassis, TM Kart and IAME for the engines, and Vega for the tyres. The gaps between the drivers were very narrow, keeping the competition wide open. The quality of the live streaming, with its interviews and clips, ensured a large audience, putting the spotlight on the competitors involved.
Although rain tyres were fitted to the karts during Qualifying on Sunday morning, the conditions were mild on Saturday and in the Finals on Sunday afternoon. The format of the event was much appreciated. Drivers were able to compete in a full race with Finals and podiums on the Saturday, repeating the experience the following day. The presence of so many female drivers was also a highlight, setting a record for an international karting event. They weren't there just to make up the numbers, and Ella Hakkinen in OK-N Junior and Luna Fluxa Cross in OK-N Senior took the top step of the podium! The F1 Academy's support for the new series launched by RGMMC played an important role in boosting female participation.
Mini: Tamm and Truchot for a photo finish
For two days, the Minis put on an absolutely incredible show. It's impossible to count the number of passes, because there were so many. The gaps between the top two finishers were significant. On Saturday, Albert Tamm (CHE) beat Alessandro Truchot (ITA) by just 58 thousandths. The following day, Truchot got his revenge by beating Priam Bruno (BEL) by 17 thousandths! The rest of the Championship promises to be extremely exciting, with several other drivers coming into their own.
Maxim Bobreshov (ARE) shone in the Qualifying Heats and made it into the top five in Final 2. Two young Minis registered in the U10 category took part in the duels at the front. Lucas Palacio (ITA) rounded off the podium in Final 1 with the fastest lap, ahead of Nicolo Perico. Final 2 proved more difficult for Palacio and it was Perico who came out on top in the U10 category.
In the overall standings, Tamm and Truchot are neck and neck, but Bruno and Perico also scored a lot of points in Italy.
OK-N Junior: Rajpold and Anagnostiadis share the wins
Kacper Rajpold (POL) took the series lead after his excellent weekend. He dominated the Qualifying, heats and Final on Saturday and scored further important points by finishing P4 in Final 2. William Marshall (ZAF) and Tony Gale (THA) completed the first podium. On Sunday, the rankings changed, as James Anagnostiadis (AUS) moved up brilliantly from 6th to 1st place. An incorrect position of his front fairing was noted at the finish and he dropped to 3rd after a five-second penalty.
After setting the fastest lap in Final 2 and winning a number of duels in the field, Ella Hakkinen (MCO) held off Gale right to the end to take a narrow victory in Final 2. Quite a performance for the daughter of two-time F1 World Champion Mika Hakkinen. As for Gale, he has come a long way as he had to start from the back row after experiencing a problem during the qualifying session. Conor Clancy (ARE), Vanesa Sikunaite (LTU), Leonidas Peruzzi (ARE) and Sara Matsui (JPN) also put in fine performances.
OK-N Senior: A double success for Luna Fluxa Cross 
There was a lot going on in this category, with the order often changing: two different polesitters, Pip Casabene (AUS) and Hugo Herrouin (FRA), but also three winners in the heats, Luna Fluxa Cross (ESP), Ghazi Motlekar (MOZ) and Philippe Karras (FRA). In the end, Luna Fluxa Cross made the difference in both Finals. On Saturday, the Spaniard completed the first lap in the lead, before extending her lead over the rest of the field. The duel for 2nd place narrowly went in Casabene's favour at the expense of Herrouin. Karras and Motlekar came within a few lengths of each other. Markas Silkunas (LTU), who started 2nd, was the main loser in this first final.
The following day, Luna Fluxa Cross only started 9th, but she managed to overtake all her rivals to cross the finish line first, still with a large lead. Behind her, there was much more action between Karras, Silkunas (who started 28th!), Herrouin and Charles Lambert (FRA). As the Final 2 wore on, Casabene made a magnificent comeback from 15th place and pipped all rivals. Karras snuck up in his wake. A collision led to the retirement of Lambert and Romeo Nasr (AUS), who had gained seven places since the start. Silkunas lost a few places in the incident, leaving Motlekar in 5th place ahead of Franciszek Cegielski (POL) and Jean Karras (FRA).
If you want to join wild card entries will open next week.
Égalité sportive et duels intenses à Cremona
Donner la possibilité à tous les pilotes de viser le podium grâce à l’équité sportive offerte par cette nouvelle série et leur permettre de disposer des mêmes chances de se faire repérer à matériel identique sont clairement les marqueurs forts de la Champions of the Future Academy Program. La première épreuve 2024 à Cremona en Italie a confirmé la légitimité de ce nouveau concept en offrant des courses d’une grande intensité. Les pilotes, femmes et hommes, ont été nombreux à se mettre en valeur, laissant augurer d’une saison palpitante.

Sur les 32 nationalités représentées en Italie, 10 ont eu droit aux honneurs du podium et 5 hymnes nationaux différents ont été joués sur le kartodromo de Cremona. Le concept “arrive and drive” de la Champions of the Future Academy Program a parfaitement joué son rôle, favorisé par le professionnalisme des partenaires : Parolin et Kart Republic pour les châssis, TM Kart et IAME pour les moteurs, ainsi que Vega pour les pneumatiques. Les écarts entre les pilotes se sont avérés très réduits, permettant à la compétition de rester très ouverte. La qualité du live streaming, avec ses interviews et clips, a permis une large audience, mettant en lumière les concurrents engagés.

Si les pneus pluie ont été installés sur les karts lors des qualifications du dimanche matin, la journée du samedi et les finales du dimanche après-midi ont connu des conditions clémentes. Le format de l’épreuve a été très apprécié. Les pilotes ont pu disputer une course complète avec finales et podiums le samedi, renouvelant l’expérience le lendemain. La présence en nombre de pilotes féminines fut également un événement, établissant un record dans une épreuve internationale de karting. Elles n’étaient pas là pour faire de la figuration et la première marche du podium fut au rendez-vous pour Ella Hakkinen en OK-N Junior et Luna Fluxa Cros en OK-N Senior ! Le support de la F1 Academy à la nouvelle série lancée par RMMGC a joué un rôle important pour booster cette participation féminine.

Mini : Tamm et Truchot gagnent à la photo-finish

Durant deux jours, les Minis ont offert un spectacle absolument incroyable. Impossible de comptabiliser le nombre de dépassements, tant ils ont été nombreux. Les écarts relevés entre les deux premiers lors des finales sont significatifs. Samedi, Albert Tamm (CHE) a battu Alessandro Truchot (ITA) pour seulement 58 millièmes. Le lendemain, Truchot a pris sa revanche en résistant à Priam Bruno (BEL) pour 17 millièmes ! Assurément, la suite du Championnat s’annonce terriblement excitante, car plusieurs autres pilotes se sont mis en valeur.

Maxim Bobreshov (ARE) a brillé lors des manches de qualification et a réussi à intégrer le top-5 en Finale 2. Deux jeunes Minis inscrits en U10 ont participé aux duels aux avant-postes. Lucas Palacio (ITA) a complété le podium de la Finale 1 avec le gain du meilleur tour, en devançant Nicolo Perico. La Finale 2 s’est avérée plus difficile pour Palacio et c’est Perico qui s’est imposé en U10.

Au classement général, Tamm et Truchot sont au coude à coude, mais Bruno et Perico ont également marqué beaucoup de points en Italie.

OK-N Junior : Partage des victoires entre Rajpold et Anagnostiadis

Kacper Rajpold (POL) a pris la tête de la série après son excellent week-end. Dominateur des chronos, des manches et de la finale le samedi, il a encore inscrit des points importants en terminant P4 en finale 2. William Marshall (ZAF) et Tony Gale (THA) ont complété le premier podium. Le dimanche, la hiérarchie changeait, puisque James Anagnostiadis (AUS) passait avec brio de la 6e à la 1ère place. Une position incorrecte de son carénage avant était constatée à l’arrivée et il chutait 3e après une pénalité de 5 secondes.

Après l’obtention du meilleur tour en finale 2 et après avoir gagné beaucoup de duels dans le peloton, Ella Hakkinen (MCO) résistait jusqu’au bout à Gale pour remporter de justesse la victoire en finale 2. Une sacrée performance pour la fille du double Champion du Monde de F1 Mika Hakkinen. Quant à Gale, il revient de loin, car il a dû s’élancer en dernière ligne après avoir connu un problème lors de la séance de qualification. Conor Clancy (ARE), Vanesa Sikunaite (LTU), Leonidas Peruzzi (ARE) et Sara Matsui (JPN) ont également réalisé de belles prestations.

OK-N Senior : Un double succès pour Luna Fluxa Cros

Il s’est passé beaucoup de choses dans cette catégorie, avec une hiérarchie qui a souvent évolué : deux polemen différents, Pip Casabene (AUS) et Hugo Herrouin (FRA), mais aussi trois vainqueurs dans les manches, Luna Fluxa Cros (ESP), Ghazi Motlekar (MOZ) et Philippe Karras (FRA). Finalement, Luna Fluxa Cros a su faire la différence dans les deux finales. Le samedi, l’Espagnole a bouclé en tête le premier tour, avant de creuser l’écart sur le reste du peloton. Le duel pour la deuxième place tournait de justesse à l’avantage de Casabene au détriment de Herrouin. Karras et Motlekar arrivaient roue dans roue à quelques longueurs. Parti 2e, Markas Silkunas (LTU) était le principal perdant de cette première finale.

Le lendemain, Luna Fluxa Cros ne partait que 9e, mais elle a réussi à doubler tous ses adversaires pour couper la première la ligne d’arrivée, avec encore une large avance. Derrière elle, ce fut beaucoup plus animé entre Karras, Silkunas (parti 28e !), Herrouin et Charles Lambert (FRA). Au fil de cette finale 2, Casabene faisait un magnifique retour depuis la 15e place et coiffait tous ses rivaux. Karras se faufilait dans son sillage. Un accrochage entraînait les abandons de Lambert et Romeo Nasr (AUS), qui venait de gagner sept places depuis le départ. Silkunas perdait quelques places dans l’incident, laissant Motlekar se classer 5e devant Franciszek Cegielski (POL) et Jean Karras (FRA).

Si vous souhaitez participer, les inscriptions pour les wild cards seront ouvertes la semaine prochaine.

